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Till Norrmalms stadsdelsnämnd 

Stoppa nedskärningarna i särskolan - svar på skrivelse  
från vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp) 

 
Förslag till beslut 
Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
 
 
Ylva Tengblad    Annette Luengo  
stadsdelsdirektör    avdelningschef   

 
Sammanfattning 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp) har inkommit med en 
skrivelse till stadsdelsnämnden och vill veta vilka konsekvenser det nya 
resursfördelningssystemet har fått för särskoleverksamheten. I skrivelsen 
refereras till en undersökning folkpartiet låtit genomföra som visar att 
stora nedskärningar kommer att drabba särskolan.   
 
Vad gäller stadsdelen Norrmalm har antalet särskoleelever minskat med 
närmare 30 % det senaste året. I samarbete med innerstadens övriga stads-
delsförvaltningar pågår ett arbete i syfte att bl.a. försöka hitta organisa-
toriska lösningar som gör att både kvaliteten i verksamheten kan bibe-
hållas och att kostnaderna inte överstiger tilldelade resurser.  
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Ärendets beredning 
Detta ärende har beretts inom planeringsavdelningen på uppdrag av barn- 
och ungdomsavdelningen.  
 
Bakgrund 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp) har inkommit med en 
skrivelse till stadsdelsnämnden och vill veta vilka konsekvenser det nya 
resursfördelningssystemet har fått för särskoleverksamheten. I skrivelsen 
refereras till en undersökning folkpartiet låtit genomföra som visar att 
stora nedskärningar kommer att drabba särskolan. Huvudorsaken till detta 
uppges vara att ansvaret för särskolan har flyttats från utbildningsnämnden 
till stadsdelsnämnderna.  
 
Vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp) anser att de medel som 
fördelas till stadsdelsnämnderna inte är tillnärmelsevis tillräckliga för 
att täcka särskolans kostnader, vilket gör att det blir färre lärare, special-
pedagoger och sjukgymnaster. 
 
Stadsdelsnämnden har vid sitt sammanträde den 16 februari beslutat 
överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning.  
 
Förvaltningens synpunkter  
Ansvaret för särskoleverksamheten överflyttades den 1 juli 2005 från 
utbildningsnämnden till stadsdelsnämnderna. Redan i januari samma år 
infördes ett nytt resursfördelningssystem vilket innebär att verksamheten 
från att tidigare ha varit anslagsfinansierad nu finansieras med schabloner. 
Detta innebär att medel fördelas utifrån antalet inskrivna elever i olika 
åldersgrupper och med olika grad av funktionshinder.   
 
För Norrmalms stadsdelsnämnd har överflyttningen av ansvaret för sär-
skoleverksamheten medfört att kostnaderna för verksamheten överstiger  
tilldelade resurser. Underskottet uppgick för år 2005 till 1,2 mnkr och även 
för innevarande år prognostiseras ett underskott. Redan innan ansvaret för 
verksamheten flyttades över till stadsdelsnämnderna översteg kostnaderna 
tilldelade anslag. Någon förenklat skulle man således kunna säga att det 
underskott som tidigare fanns inom utbildningsnämnden nu återfinns inom 
stadsdelsnämnden.  
 
Särskoleverksamheten på Norrmalm bedrivs på Matteusskolan men i 
särskilt avdelade lokaler. Då verksamheten överfördes till stadsdels-
nämnden fanns sammanlagt 30 särskoleelever. Antalet elever har minskat  
på motsvarande sätt som inom den övriga grundskoleverksamheten och 
för närvarande finns sammanlagt 21 inskrivna barn. 
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Det minskade elevantalet har gjort att det nu är färre barn per undervis-
ningsgrupp. Däremot har det inte varit möjligt att minska antalet lärare  
och specialpedagoger på motsvarande sätt. Detta betyder att kvaliteten  
på undervisningen inte försämrats utan snarare förbättrats.  
 
Vad gäller organisationen för särskoleverksamheten finns ett samarbete 
mellan de fem stadsdelsförvaltningarna i innerstaden, vilket bl.a. innebär  
att man tillsammans finansierar en befattning som samordnare med upp-
gift att, i samarbete med särskolebarnens föräldrar och berörd förvaltning, 
besluta om lämplig placering för eleven.  
 
De fem stadsdelsförvaltningarna har även påbörjat en gemensam översyn  
av särskoleverksamheten i syfte att bl.a. försöka hitta organisatoriska 
lösningar som gör att både kvaliteten i verksamheten kan bibehållas och  
att kostnaderna inte överstiger tilldelade resurser.  
 
Bilaga 
Skrivelse från vice ordföranden Inge-Britt Lundin m.fl. (fp).  
 


